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Protokół Nr XXXVIII/2022 

XXXVIII sesji Rady Powiatu w Giżycku 

z dnia 24 lutego 2022 r. 

BR.0002.2.2022 

XXXVIII Sesję Rady Powiatu w Giżycku otworzyła w trybie zdalnym o godz. 12.00  
Przewodnicząca Rady Powiatu Monika Łępicka-Gij. Oświadczyła, iż w posiedzeniu 
uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 17 osób, stanowi 
quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 
Ponadto w sesji uczestniczyli: 
Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Giżycku nadkom. Sławomir Ozygała, 
Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Giżycku bryg. mgr Tomasz Siemieniuk, 
Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Giżycku Zbigniew Piestrzyński. 
 
Klauzula informacyjna: obrady są transmitowane, a po zakończeniu sesji nagranie obrad jest 

udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej. Udział w posiedzeniu jest jednocześnie 

zgodą na udostępnienie wizerunku oraz przebiegu i udziału w dyskusji. 

 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do realizacji porządku obrad. Poinformowała, 
że w statutowym terminie nie wpłynęły uwagi do protokołu XXXVII sesji Rady Powiatu 
w Giżycku z dnia 27 stycznia 2022 r.   

 

O godz. 12:02 do obrad online dołączyła radna I. Szostak. Od tej pory w posiedzeniu 

uczestniczyło 14 radnych. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr XXXVII/2022. 
Wynik głosowania: „za” – 14 – jednogłośnie.   

Protokół XXXVII sesji Rady Powiatu w Giżycku z dnia 27 stycznia 2022 r. został 

przyjęty. 

Protokół głosowania stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 

Przewodnicząca Rady zwróciła się o wnioski i uwagi do porządku obrad. 
Starosta zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 
przeznaczenia środków z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 
w 2022 r.  
Przewodnicząca Rady zgłosiła wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu 
uchwały w sprawie sprzeciwu wobec agresji rosyjskiej na terytorium Ukrainy. 
M. Mieńko zgłosił wniosek o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie przyjęcia 
stanowiska dotyczącego projektów „uchwał antysmogowych” dla obszarów miast oraz dla 
obszarów poza miastami w województwie warmińsko-mazurskim. Zaproponował, żeby 
najpierw zaprosić przedstawicieli samorządu Województwa W-M i w tym temacie 
przeprowadzić dyskusję.  
M. Nowakowski powiedział, że sprawa dotyczy intencji a nie fachowości. Wszyscy zdają 
sobie sprawę, że zanieczyszczenie środowiska jest szkodliwe. Natomiast dajmy czas ludziom, 
którzy posiadają różne piece, różne sposoby opalania, żeby w sposób naturalny zmienili je na 
lepsze. Cały charakter ich apelu do samorządu jest jedynie o przedłużenie tego okresu 
w czasie. Uważa, że Rada reprezentująca 58.000 mieszkańców Powiatu Giżyckiego powinna 
się na ten temat wypowiedzieć.  
Starosta powiedział, że jest przeciwny stanowisku, które przygotował radny 
M. Nowakowski, bo jest niegodne naszej Rady, żeby było tak proste i niczym poparte. 
Większość regionów w Polsce podjęła już uchwały dotyczące terminów wymiany źródeł 
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ciepła, które są o wiele krótsze. Przedłużanie terminu pozbawia nas wykorzystania pieniędzy, 
które będą przeznaczone na zmianę źródeł ciepła. Uważa, że należy wysłuchać argumentów 
autorów uchwały antysmogowej, aby świadomie podejść do tematu.   
Innych wniosków i uwag nie zgłoszono.  

 
Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie przeznaczenia środków PFRON w 2022 r.  
Wynik głosowania: „za” – 14 – jednogłośnie.   

Wniosek przyjęto. 
Protokół głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 

O godz. 12:17 do obrad online dołączył radny J. Łożyński. Od tej pory w posiedzeniu 

uczestniczyło 15 radnych. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie sprzeciwu wobec agresji rosyjskiej na terytorium Ukrainy.  
Wynik głosowania: „za” – 15 – jednogłośnie.   

Wniosek przyjęto. 

Protokół głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek o zdjęcie z porządku obrad projektu 
uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska dotyczącego projektów „uchwał antysmogowych” dla 
obszarów miast oraz dla obszarów poza miastami w województwie warmińsko-mazurskim.  
Wynik głosowania: „za” – 9, „przeciw” – 4, „wstrzymujący się” – 2.  

Wniosek przyjęto. 
Protokół głosowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek obrad XXXVIII sesji po zmianach: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie wymaganego quorum. 
2. Przyjęcie przez Radę protokołu XXXVII sesji z dnia 27 stycznia 2022 r.   
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu Powiatu i zapytania radnych. 
5. Wolne wnioski i zapytania radnych. 
6. Informacja Komendanta Powiatowego Policji o stanie porządku i bezpieczeństwa 

publicznego w Powiecie Giżyckim wraz ze sprawozdaniem z działalności za 2021 r.  
7. Informacja Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej o stanie 

bezpieczeństwa powiatu w zakresie ochrony przeciwpożarowej w Powiecie Giżyckim 
wraz ze sprawozdaniem z działalności za 2021 r.   

8. Informacja o działalności Powiatu Giżyckiego w zakresie realizacji projektów 
z pozyskanych środków zewnętrznych w roku 2021. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie Programu działań profilaktycznych, promowania 
i wdrażania prawidłowych metod wychowawczych w stosunku do dzieci w rodzinach 
zagrożonych przemocą w rodzinie w Powiecie Giżyckim na rok 2022. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych 
na terenie powiatu giżyckiego.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia środków z Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2022 r. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie sprzeciwu wobec agresji rosyjskiej na terytorium Ukrainy. 
13. Sprawy różne. 
14. Zamknięcie sesji.   
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Ad. 4. Sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu Powiatu i zapytania radnych. 
Starosta M. Drzażdżewski przedstawił Sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu: 

1. Zajmowaliśmy się sprawami, które mają finał na dzisiejszej sesji Rady Powiatu. 
2. Zatwierdziliśmy podział środków na stypendia za wyróżniające się wyniki w nauce 

i osiągnięcia sportowe. 
3. Zapoznaliśmy się z wynikami rozstrzygnięcia wniosków inwestycyjnych, 

remontowych dotyczących naszych dróg, które mają uzyskać dofinansowanie 
z rządowego funduszu dróg samorządowych. Na liście zasadniczej znalazły się 
3 wnioski: odcinek drogi Szczepanki-Wydminy, fragment drogi z Rydzewa 
w kierunku mostu na Kanale Kula oraz wieloletnia inwestycja drogi w Kruklankach – 
wjazd do Kruklanek od strony Spytkowa, na liście rezerwowej 2 wnioski.  

4. Rozpoczęliśmy procedurę wyboru banku do naszej obsługi. Zatwierdziliśmy zapytanie 
ofertowe dotyczące tej obsługi.  

5. Uzgadnialiśmy plany zagospodarowania przestrzennego terenów położonych 
w Giżycku. Jeden dotyczył obszaru między ul. Sikorskiego, Olsztyńską oraz Kanałem 
Łuczańskim i ogródkami działkowymi. Plan ten przewiduje dodatkową przeprawę 
przez Kanał Łuczański. 

6. 31 stycznia br. pracownicy urzędów pracy obchodzili swoje święto – Dzień 
Pracownika Publicznych Służb Zatrudnienia i z tej okazji na uroczystości, która 
odbyła się w Olsztynie wręczane były medale za długoletnią służbę. Takim medalem 
odznaczeni zostali pracownicy Powiatowego Urzędu Pracy w Giżycku: Pani Maria 
Wagner, Pani Beata Kraszyńska i Pani Anna Kowalewska. Natomiast Srebrny Medal 
za Długoletnią Służbę otrzymała Pani Jolanta Romanowska.  

7.  8 lutego br. szkoły i inne placówki edukacyjne organizowały zajęcia pod hasłem 
„Dzień Bezpiecznego Internetu: Działajmy razem!”. 

8. I i II Liceum Ogólnokształcące szuka bardzo ciekawych rozwiązań i podwyższenia 
jakości swojej pracy poprzez rozpoczęcie współpracy ze szkołami wyższymi. II LO 
podjęło współpracę ze Szkołą Główną Handlową w Warszawie. Natomiast I LO 
z Politechniką Gdańską i Wydziałem Humanistycznym Uniwersytetu Warmińsko-
Mazurskiego w Olsztynie.   

9.  14 lutego br. wzięliśmy udział w uroczystościach upamiętniających 80. rocznicę 
powstania Armii Krajowej. 

10.  15 lutego br. Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w imieniu Powiatu w Starostwie 
Powiatowym w Giżycku podpisał umowę z Przedsiębiorstwem Robót Drogowych 
z Giżycka na wykonanie i modernizację fragmentu ulicy 1 Maja w Giżycku.  

11. Odbyło się posiedzenie Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego, na którym 
zapoznali się ze sprawozdaniami służb i straży za rok ubiegły.  

12. Wszyscy odczuliśmy niespotykaną do tej pory awarię prądu w naszym regionie. 
Na wysokości zadania stanęły Wojska Obrony Terytorialnej przy znalezieniu 
odpowiedniego agregatu, który był niezbędny do wodociągów i przede wszystkim do 
oczyszczalni ścieków i za to należą się serdeczne podziękowania. Jednym z efektów 
tego kryzysu będzie to, że dokonamy zakupu małych agregatów prądotwórczych.  

13. 21 lutego br. w giżyckim szpitalu oficjalnie otwarto nową pracownię endoskopową. 
Projekt finansowany z funduszy europejskich, ale wkład własny właściwie w całości 
pokryty przez Powiat poprzez udzieloną pomoc finansową Miastu.  

14. Kończy się termin składania kolejnych wniosków do tzw. Polskiego Ładu, Funduszu 
Inwestycji Strategicznych. Przygotowaliśmy wnioski do dwóch kolejnych naborów. 
Jeden nabór skierowany jest na ogólne sprawy i tutaj zgłosiliśmy 3 wnioski: 
oświatowy związany z modernizacją i remontami infrastruktury oświatowej, drugi 
związany jest z modernizacją mostu na Kanale Kula, trzeci z remontem 
i modernizacją kilku ważnych dróg w naszym powiecie. Następny nabór skierowany 
do obszarów PGR-owskich, gdzie będziemy składali wniosek dotyczący kontynuacji 
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remontu i modernizacji drogi Wydminy-Ranty a drugi wniosek związany z remontem 
drogi do Doby.  

O godz. 12:23 do obrad online dołączył radny J. Karpiński. Od tej pory w posiedzeniu 

uczestniczyło 16 radnych. 

O godz. 12:27 do obrad online dołączyła radna E. Januszkiewicz. Od tej pory w posiedzeniu 

uczestniczyło 17 radnych. 

 
Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o pytania i uwagi do przedstawionego 
sprawozdania. 
W. Strażewicz zapytał, czy Ministerstwo Finansów przekazało już ostateczne wskaźniki 
co do wielkości dotacji i subwencji i jak to się ma do przyjętych wartości w naszym budżecie 
po stronie dochodów. 
Starosta odpowiedział, że na Komisji Finansów miał błędne informacje, bo nie zmniejszyła 
się nam subwencja ogólna tylko zwiększyła. Na razie nie będą dokonywać zmian w budżecie, 
ponieważ muszą to dokładnie przeanalizować. Ten wzrost głównie jest części oświatowej 
subwencji ogólnej. Nie zmieniła się część równoważąca i wyrównawcza, nie zmieniły się 
również w jakiś sposób zasadniczy prognozowane dochody w podatku dochodowym od osób 
fizycznych i od osób prawnych. Jest wzrost, ale czy on pokryje wzrost kosztów, z którymi 
mamy do czynienia muszą przeanalizować i będą o tym radnych informować.  
Innych pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Ad. 5. Wolne wnioski i zapytania radnych. 

J. Łożyński przedstawił cztery zagadnienia: 
1) zauważył zamontowane urządzenia niewiadomego dla niego przeznaczenia przed mostem 
obrotowym od strony ul. Moniuszki. Obrotowy most zabytkowy obecnie jest oblepiony 
zdublowanym oznakowanym drogowym, wyświetlaczem informującym o prędkości 
poruszającego się pojazdu. Kilka lat temu interpelował w sprawie wyposażenia na dojazdach 
do mostu dynamicznej wagi drogowej dokonującej ważenia pojazdu w ruchu tak, 
by rejestrować znaczne przekroczenia przez pojazdy nośności mostu. Uzasadniał to 
regularnym przeprawianiem się pojazdów o masie kilkunastu czy kilkudziesięciu ton. Obecne 
rozwiązanie nie realizuje żadnego celu publicznego. Hipotetyczne zabezpieczanie przed 
przekraczaniem prędkości przez kierowców samochodów osobowych w większym stopniu 
zabezpieczają istniejące obecnie dziury i nierówności na dojazdach do mostu. Uważa, 
że wydatkowane na ten cel środki publiczne zostały zmarnowane na „świecidełka”.  
2) oglądał reportaż w telewizji publicznej, który dotyczył ucznia naszej powiatowej szkoły. 
To osoba niepełnosprawna, uczęszczająca do Specjalnego Ośrodka Szkolno-
Wychowawczego, na chwilę obecną pozbawiona możliwości uczęszczania na zajęcia 
lekcyjne ze względu na brak transportu. W tym zakresie bardzo prosi Starostę o tymczasowe 
formy zabezpieczające transport chłopca do szkoły chociażby samochodami służbowymi 
w dyspozycji naszych jednostek oraz jednoczesną mediację, wsparcie w drodze porozumienia  
z Gminą Kruklanki, aby uczeń naszej szkoły mógł uczęszczać na zajęcia. 
3) katastrofa, która nas spotkała, wiatr, sytuacja nadzwyczajna. W ubiegłej kadencji w latach 
2014-2017 udało mu się przekonać grupę radnych i Zarząd Powiatu ze Starostą Wacławem 
Strażewiczem do wyposażenia szpitala giżyckiego w nowoczesny generator awaryjnego 
zasilania z autostartem. Z tego miejsca chyli czoło przed W. Strażewiczem, dla niego ciągle 
Starostą, gdyż wspólna praca, wzniesienie się ponad podziały pozwoliło w czasie spokojnym 
przygotować się na kataklizmy i prawdopodobnie uratować życie ludzkie. 
4) Rada nie zdecydowała się na głosowanie w dniu dzisiejszym stanowiska odnośnie 
„uchwały antysmogowej”. Zakaz spalania do celów grzewczych od 2029 r. biomasy drzewnej 
obejmuje polana drewniane, popularny pelet i ma to charakter normy generalnej. Rezultaty 
wprowadzanego zakazu nie są znane, brakuje oszacowań, brak wskazania sposobów, czy też 
mechanizmów egzekwowania zakazu. Uznając drewno za źródło energii odnawialnej, 
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niezrozumiała staje się zamiana owego naturalnego źródła ciepła na kopalinę jaką jest paliwo 
gazowe. Mając na względzie dobro mieszkańców Powiatu Giżyckiego, dłuższy niż w innych 
regionach Polski okres grzewczy ponadto najniższą w Polsce dochodowość mieszkańców 
uważa, że wydłużenie okresu przejściowego o 10 lat jest jak najbardziej zasadne. Pozwoliłoby 
to na prowadzenie odpowiedniej polityki uświadamiającej mieszkańców w obrębie gmin 
a ponadto wpłynęłoby na zwiększenie stopnia dostosowania systemów grzewczych 
mieszkańców po wydłużonym okresie przejściowym.  
Starosta powiedział, że radzi radnemu trochę uważać na słowa, co do wydatkowania 
niesłusznie pieniędzy, bo wydaje mu się, że to również był wniosek radnego, co do tych 
rozwiązań. Na następnej sesji przedstawią dokładną rolę urządzeń, które zostały 
zamontowane na moście i wówczas radni wyrobią sobie zdanie, czy jest to słuszne, czy nie. 
Co do sprawy transportu dzieci do szkoły jest to zadanie gminne. Podjął rozmowę z Wójtem 
Gminy Kruklanki odnośnie rozwiązania problemu. Radny chyba nie zna do końca problemu, 
więc warto, żeby się zapoznał dokładnie z całą problematyką. Co do kwestii związanych 
ze smogiem uwagi tego typu należy kierować do Sejmiku, który jest władny, zgodnie 
z prawem, podejmować tego typu uchwały i powinien brać pod uwagę takie głosy. 
Wicestarosta odniósł się do instalacji na moście – tam też są kamery, wysokiej jakości, które 
będą należeć tylko do nas. Jako użytkownik widzi, że samochody, gdy na tablicy świeci się na 
czerwono od razu zwalniają, widząc, że przekraczają prędkość, więc jakąś rolę to spełnia. 
A biorąc pod uwagę to, że jeśli będą jakieś oszczędności w przetargach i wygospodarują 
kwotę na mały remont tego odcinka jeszcze w tym roku, to przy lepszej jakości asfaltu 
samochody mogą poruszać się szybciej, więc jakaś korzyść jednak z tego wychodzi.  
J. Łożyński stwierdził, że nie wie w jakim zakresie obecne rozwiązanie, pomimo że ma 
zamontowane urządzenie rejestrujące przejeżdżające pojazdy, dostarcza celowej informacji. 
Prawdopodobnie dostarcza bieżącego strumienia wideo o przejeżdżających samochodach. 
Natomiast rozwiązanie, które proponował dostarczałoby już wybiórczo informacji 
o przekroczonych parametrach przejazdu przez most. Podkreślił, że most jest zabytkowy 
ponadto jest infrastrukturą krytyczną dla miasta, bo w razie jego awarii ruch drogowy 
w mieście jest sparaliżowany i prosi brać to pod uwagę. Dodał, że rzeczywiście zwalnia przed 
dojazdem do mostu, ale tylko ze względu na istniejące nierówności w jezdni. Utożsamia się 
z mieszkańcami Giżycka, z przyjeżdżającymi z zewnątrz kierowcami, którzy reagują w ten 
sam sposób. Uważa, że spostrzeżenia Wicestarosty są błędne.       
Innych wniosków i zapytań nie zgłoszono.  

 
Ad. 6. Informacja Komendanta Powiatowego Policji o stanie porządku i bezpieczeństwa 

publicznego w Powiecie Giżyckim wraz ze sprawozdaniem z działalności za 2021 r.  

Zastępca Komendanta Powiatowego Policji – S. Ozygała złożył sprawozdanie 
z działalności Komendy za 2021 r. oraz przekazał informacje o stanie bezpieczeństwa 
i porządku publicznego.  
Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o uwagi i pytania do przedstawionej 
informacji.   
B. Kurowicka zapytała, czy w okresie panującej pandemii został zanotowany wzrost 
przestępczości młodocianych. 
Zastępca Komendanta odpowiedział, że ujawnianie czynów karalnych dokonanych przez 
nieletnich jest na niezmiennym poziomie. To są bardzo niskie liczby, jednostkowe przypadki, 
w przedziale 5-10 i nie zauważyli przypadków, żeby coś nadzwyczajnego się działo.     
Innych uwag i pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca Rady oznajmiła, iż Rada Powiatu przyjęła informację wraz 

ze sprawozdaniem bez uwag. 
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Ad. 7. Informacja Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej o stanie 

bezpieczeństwa powiatu w zakresie ochrony przeciwpożarowej w Powiecie Giżyckim 

wraz ze sprawozdaniem z działalności za 2021 r.   
Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej – T. Siemieniuk złożył 
sprawozdanie z działalności Komendy za 2021 r. oraz przekazał informacje o stanie 
bezpieczeństwa powiatu w zakresie ochrony przeciwpożarowej. Ponadto odniósł się do 
sytuacji z ostatniego weekendu (wichura, brak prądu) i pracy straży pożarnej w tym czasie.  
Informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o uwagi i pytania do przedstawionej 
informacji.   
Uwag i pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca Rady oznajmiła, iż Rada Powiatu przyjęła informację wraz 

ze sprawozdaniem bez uwag. 
 
Ad. 8. Informacja o działalności Powiatu Giżyckiego w zakresie realizacji projektów 

z pozyskanych środków zewnętrznych w roku 2021. 

Informacja stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady zapytała, czy są uwagi i pytania do przedstawionej informacji. 
Uwag i pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca Rady oznajmiła, iż Rada Powiatu zapoznała się z informacją i przyjęła 

bez uwag. 
 
Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie Programu działań profilaktycznych, promowania 

i wdrażania prawidłowych metod wychowawczych w stosunku do dzieci w rodzinach 

zagrożonych przemocą w rodzinie w Powiecie Giżyckim na rok 2022. 
Radni zostali zapoznani z objaśnieniem projektu uchwały: 

Zgodnie z art. 6 ust. 3 pkt 2 ustawy z dnia 29 lipca 2005 r. o przeciwdziałaniu przemocy 
w rodzinie  (Dz. U. z 2021r. poz. 1249) do zadań własnych powiatu należy w szczególności: 
opracowanie i realizacja programów służących działaniom profilaktycznym mającym na celu 
udzielenie specjalistycznej pomocy, zwłaszcza w zakresie promowania i wdrożenia 
prawidłowych metod wychowawczych w stosunku do dzieci w rodzinach zagrożonych 
przemocą w rodzinie. Program jest przyjmowany rokrocznie. Obecnie istnieje konieczność 
przyjęcia Programu działań profilaktycznych, promowania i wdrażania prawidłowych metod 
wychowawczych w stosunku do dzieci w rodzinach zagrożonych przemocą w rodzinie 
w Powiecie Giżyckim na rok 2022.  
Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o pytania i uwagi. 
Uwag i pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do Komisji o opinie do projektu uchwały. 
Komisje: Finansów i Rozwoju Gospodarczego oraz Spraw Społecznych i Edukacji 
pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.   
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 16, „przeciw” – nie było, „wstrzymujący się” – nie było, brak 

głosu – 1.  

Uchwała Nr XXXVIII.235.2022 w sprawie Programu działań profilaktycznych, 

promowania i wdrażania prawidłowych metod wychowawczych w stosunku do dzieci 

w rodzinach zagrożonych przemocą w rodzinie w Powiecie Giżyckim na rok 2022 

została podjęta – stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

Protokół głosowania stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

 

Ad. 10 Podjęcie uchwały w sprawie określenia rozkładu godzin pracy aptek 

ogólnodostępnych na terenie powiatu giżyckiego.  

Radni zostali zapoznani z objaśnieniem projektu uchwały: 
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W związku z sygnalizowanymi problemami kadrowymi przez niektóre apteki dnia 
21 stycznia 2022 r. zorganizowano spotkanie online z przedstawicielami aptek dyżurujących 
w powiecie giżyckim. Zebrano opinie od wszystkich aptek w wyniku czego ustalono, iż 
7 z nich deklaruje chęć dyżurów jednodniowych a 8 z nich dyżury dwudniowe. Zgodnie 
z tymi ustaleniami opracowano nowy grafik dyżurów od dnia 1 kwietnia 2022 r. do dnia 
31 grudnia 2022 r. 
 

Apteka, w której pełniony jest dyżur Liczba dyżurów ciągiem 

Apteka Cef@rm 36,6, ul. Wojska Polskiego 8 1 

Apteka Cef@rm 36,6, ul. Kościuszki 18 1 
Apteka Cef@rm 36,6, ul. Warszawska 7 1 
Apteka Dr. Max 1 
Apteka Przyjazna 1 

Apteka Społeczna Na Warszawskiej Grupa Nowa 
Farmacja GNF 

1 

DOZ Apteka Dbam o Zdrowie (C.H. GUZ) 1 
Apteka Błękitna (dyżur za 3 apteki) 2 (w sumie ciągiem 6) 
Apteka Nowa (dyżur za 2 apteki) 2 (w sumie ciągiem 4) 
Apteka Centrum 2 
Apteka Dbam o Zdrowie (Kaufland) 2 
Apteka Gemini 2 

 
Zgodnie z art. 94 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. Prawo farmaceutyczne (Dz. U. 
z 2021 r., poz. 1977 z późn. zm.) rozkład godzin pracy aptek ogólnodostępnych na danym 
terenie określa, w drodze uchwały, rada powiatu, po zasięgnięciu opinii wójtów 
(burmistrzów, prezydentów miast) gmin z terenu powiatu i samorządu zawodu farmaceuty. 
Zgodnie z art. 94 ust. 2a w/w ustawy Rada Powiatu przekazuje uchwałę w postaci 
elektronicznej, ministrowi właściwemu do spraw zdrowia, w terminie 2 dni roboczych 
od dnia jej podjęcia. 
Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o pytania i uwagi. 
Uwag i pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do Komisji o opinie do projektu uchwały. 
Komisje: Finansów i Rozwoju Gospodarczego oraz Spraw Społecznych i Edukacji 
pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.   
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 17 – jednogłośnie.    

Uchwała Nr XXXVIII.236.2022 w sprawie określenia rozkładu godzin pracy aptek 

ogólnodostępnych na terenie powiatu giżyckiego została podjęta – stanowi załącznik 

nr 11 do protokołu.  
Protokół głosowania stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  

 

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia środków z Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2022 r. 
Radni zostali zapoznani z objaśnieniem projektu uchwały: 

Rada Powiatu podejmuje uchwałę w sprawie podziału środków Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, bowiem powiat realizuje zadania wynikające 
z ustawy o rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu osób (t.j. Dz. U. z 2021 r. 
poz. 573 z późn. zm.) i na te zadania środki przekazuje PFRON. W roku 2022 Fundusz 
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przekazał środki w wysokości 2.255.122 zł. W stosunku do roku 2021 jest to zwiększenie 
środków o 120.000 na Warsztaty Terapii Zajęciowej oraz zmniejszenie o 136.103 zł na 
rehabilitację zawodową i społeczną. Po konsultacji z Powiatową Społeczną Radą ds. Osób 
Niepełnosprawnych oraz Powiatowym Urzędem Pracy podział środków na rok 2022 
przedstawia poniższa tabela. 
W trakcie roku 2021 na wniosek Powiatowego Urzędu Pracy dokonano dwukrotnie 
przesunięć środków finansowych z zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej realizowanych 
przez Powiatowy Urząd Pracy na rzecz rehabilitacji społecznej realizowanej przez Powiatowe 
Centrum Pomocy Rodzinie na łączną kwotę 26.541,00 zł. 
L.p.                   Nazwa zadania  Plan 2021r. Wykonanie 

2021 r. 

Plan 2022 r. 

1. Finansowanie  wydatków  na instrumenty 
i usługi rynku pracy na rzecz osób 
niepełnosprawnych poszukujących pracy i nie 
pozostających w zatrudnieniu (art. 11) - 
stypendia z tytułu stażu, zwrot kosztów 
dojazdów na staże, zwrot kosztów badań 
lekarskich: staże  

30.459 30.459 49.100 

2. Finansowanie kosztów szkolenia 
i przekwalifikowania zawodowego osób 
niepełnosprawnych (art. 40) - zlecenie usługi 
szkoleniowej, koszt ubezpieczenia od 
następstw nieszczęśliwych wypadków, koszt 
przejazdu na szkolenie, koszt badań 
lekarskich 

0 0 7.000 

 Razem środki finansowe na zadania 

z zakresu rehabilitacji zawodowej  

30.459 30.459 56.100 

2. Dofinansowanie kosztów działania 
warsztatów terapii zajęciowej  

1.084.800 1.084.800  1.204.800   

3. Dofinansowanie uczestnictwa osób 
niepełnosprawnych i ich opiekunów 
w turnusach rehabilitacyjnych  

142.136,25 139.573,25 140.000  

4. Dofinansowanie likwidacji barier 
architektonicznych, w komunikowaniu się 
i technicznych, w związku z indywidualnymi 
potrzebami osób niepełnosprawnych   

306.541 306.540,58 224.222  

5. Dofinansowanie sportu, kultury, rekreacji 
i turystyki osób niepełnosprawnych  

1.530 1.530 20.000 

6. Dofinansowanie zaopatrzenia w sprzęt 
rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne 
i środki pomocnicze przyznane osobom 
niepełnosprawnym 

705.758,75 673.334,98 610.000   

 Razem środki finansowe na zadanie 

z zakresu rehabilitacji społecznej (w tym 

WTZ) 

2.240.766 2.205.778,81 2.199.022  

 OGÓŁEM 2.271.225 2.236.237,81 2.255.122 

 
Radni zostali zapoznani z pozytywną opinią Powiatowej Społecznej Rady ds. Osób 
Niepełnosprawnych z dnia 18 lutego 2022 r. w sprawie proponowanego podziału środków – 

załącznik nr 13 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o pytania i uwagi. 
Uwag i pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do Komisji o opinie do projektu uchwały. 
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Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Komisja Spraw Społecznych i Edukacji zapoznała się ale nie opiniowała projektu uchwały. 
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 15, „przeciw” – nie było, „wstrzymujący się” – nie było, brak 

głosu – 2.  

Uchwała Nr XXXVIII.237.2022 w sprawie przeznaczenia środków z Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2022 r. została podjęta – stanowi 

załącznik nr 14 do protokołu.  

Protokół głosowania stanowi załącznik nr 15 do protokołu.  

 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie sprzeciwu wobec agresji rosyjskiej na terytorium 

Ukrainy. 

Przewodnicząca Rady przedstawiła treść stanowiska Rady Powiatu w sprawie sprzeciwu 
wobec agresji rosyjskiej na terytorium Ukrainy. 
Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o pytania i uwagi. 
J. Łożyński stwierdził, że uchwała, stanowisko jest jak najbardziej zasadne, słuszne i się 
z nim zgadza. To, że są przeciwni wszelkiej agresji jest aż nadto oczywiste, lecz dla niego 
istotniejsze i dziś chciałby uzyskać informację od Zarządu Powiatu w jakim stopniu jesteśmy 
przygotowani do kryzysu humanitarnego, z którym lada dzień będziemy mieli styczność. Jaki 
jest możliwy zakres pomocy uchodźcom, który nasze jednostki, służby mogłyby świadczyć.   
T. Szostkowski zapytał, czy Powiat Giżycki ma umowy partnerskie, inne umowy 
z podmiotami w Rosji.  
Starosta odpowiedział, że nie mamy żadnych umów z partnerem samorządowym na 
Ukrainie. Odnośnie wypowiedzi radego J. Łożyńskiego powiedział, że takie zapytanie 
przekaże administracji rządowej, bo jesteśmy najniższym szczeblem wykonywania zadań 
kryzysowych. Zwracał się już do nas Wojewoda z zapytaniem o możliwości umieszczenia 
ewentualnie fali uchodźców. Pytanie musimy kierować do gmin ale i przedsiębiorców, którzy 
są dysponentami bazy noclegowej nadającej się do przyjęcia uchodźców. Wymaga to dalszej 
dyskusji i sprecyzowania kosztów pobytu. Czekamy na odpowiedź rządu na jakich warunkach 
to się będzie odbywało, bo takie pytania pojawiają się od przedsiębiorców. Ta chęć pomocy 
i solidarności dla potencjalnych potrzebujących z naszego sąsiedniego kraju jest jak 
najbardziej aktualna. Nie tylko samorząd będzie pomagał. Do tego wsparcia szykują się różne 
organizacje pozarządowe oraz obywatele, nasi mieszkańcy. 
W. Strażewicz stwierdził, że treść stanowiska jest bardzo dobra. Szczególnie chce podkreślić 
to, że zwracamy się do naszych przyjaciół samorządowców na Ukrainie. Dodałby jedno 
zdanie, żeby w jakiś sposób podkreślić obecność na terenie Powiatu Giżyckiego mieszkańców 
narodowości ukraińskiej, którzy w tej chwili drżą o losy swoich rodzin na Ukrainie, 
że łączymy się w tej trosce z nimi o los rodzin na Ukrainie.  
T. Szostkowski powiedział, że nie uzyskał odpowiedzi, czy mamy umowy z partnerami 
z Rosji.  
Starosta odpowiedział, że mamy jedną umowę z Nesterowem, która właściwie nie jest 
aktywna. Próbowali realizować różne projekty, szczególnie szykowali się na realizację 
programu Rosja – Polska, ale te wszystkie aktywności, współpraca właściwie zamarły. 
Dzisiaj nie ma o czym mówić, kontakty będą zupełnie urwane.  
T. Szostkowski dodał, że o to mu chodziło, że gdyby były umowy, to należałoby 
je wypowiedzieć. W ramach takie ostracyzmu zerwać wszelkie kontakty. 
W. Strażewicz stwierdził, że byłby przeciwny rozwiązywaniu umowy z Nesterowem. Jest to 
nasz partner samorządowy a nie mamy kontaktu z podmiotami rządowymi, które odpowiadają 
za agresję na Ukrainę, a jak wiemy z doniesień, wielu Rosjan jest temu przeciwna. Dodał, że 
byłby bardzo powściągliwy  i do takich drastycznych decyzji podchodziłby spokojnie.  
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Starosta zaproponował, żeby stanowisko skierować do Ambasady Ukrainy, Ministerstwa 
Spraw Zagranicznych, do naszych gmin, również do Związku Miast Ukrainy, którego szefem 
jest Mer Kijowa Witalij Kliczko.  
J. Łożyński powiedział, że apele i stanowiska są jak najbardziej zasadne, ale puśćmy jakąś 
materię razem z tym stanowiskiem. Zdeklarujmy, że dysponujemy przestrzenią do przyjęcia 
uchodźców, bo to jest kwestia dni. Bądźmy przygotowani na falę uchodźców, bo na następnej 
sesji będzie już  trochę późno.  
Starosta stwierdził, że sprawy związane z bezpośrednią pomocą wymagają chwili czasu 
i zastanowienia. Bądźmy rozsądni w tym wszystkim. Taka pomoc musi być skoordynowana 
z naszą administracją rządową.  
T. Szostkowski poinformował, że Centrum Zarządzania Kryzysowego Urzędu 
Wojewódzkiego w Olsztynie  tym koordynuje. Wiedzą o miejscach, gdzie mogą być 
ewentualnie przyjmowani uchodźcy i to planują. O swoich decyzjach będą informować  
Starostwo albo bezpośrednio podmioty dysponujące bazą.  
W. Strażewicz zapytał jaki jest stosunek Przewodniczącej Rady do jego inicjatywy.  
Przewodnicząca Rady odpowiedziała, że jest jak najbardziej za, ale próbowała w trakcie 
dyskusji stworzyć coś na gorąco i niestety nie udało się.   
W. Strażewicz zaproponował, żeby stanowisko przyjąć w przedstawionej treści i upoważnić 
Przewodniczącą Rady do ewentualnego uzupełnienia i podkreślenia obecności diaspory 
ukraińskiej w Powiecie Giżyckim. 
Przewodnicząca Rady podziękowała za tak duże zaufanie, ale nie chce w żaden sposób 
ingerować w przyjętą uchwałę Rady. Zaproponowała, że stanowisko prześle osobiście 
do Warmińsko-Mazurskiego Związku Ukraińców w Polsce, do Koła w Kruklankach 
i Wydminach z pismem przewodnim, w którym podkreśli, że spora mniejszość ukraińska 
funkcjonuje na terenie naszego powiatu.  
M. Nowakowski  stwierdził, że to co zaproponowała Przewodnicząca Rady jest 
wystarczające w 100% i zgłasza wniosek formalny, żeby uchwałę przyjąć drogą aklamacji.      
Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o głos sprzeciwu wobec przyjęcia uchwały. 
Nie było. 

Uchwała w sprawie sprzeciwu wobec agresji rosyjskiej na terytorium Ukrainy została 

podjęta przez aklamację – stanowi załącznik nr 16 do protokołu.  

 

Przewodnicząca Rady podziękowała za ten gest i dodała, że zgodnie z wolą Rady 
stanowisko przekaże do wszystkich wymienionych instytucji łącznie z przedstawicielami 
mniejszości ukraińskiej funkcjonującej na naszym terenie i organizacji, w których są 
zrzeszeni. 
 

Ad. 13. Sprawy różne. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że w sprawach różnych umieściła trzy dokumenty: 
• Sprawozdanie za rok 2021 z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Powiat Giżycki – załącznik nr 17 

do protokołu. Zgodnie z przepisami Zarząd jest zobligowany do przedstawienia 
Radzie takiego sprawozdania,  

• Informację Wojewódzkiego Urzędu Ochrony Zabytków w Olsztynie o dotacjach 
przekazanych na rzecz Gminy Miejskiej Giżycko na prace w Twierdzy Boyen, 

• Apel Rady Miejskiej Ruciane-Nida w sprawie zaostrzenia przepisów dotyczących 
problemu zanieczyszczeń Wielkich Jezior Mazurskich przez ruch turystyczny. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że jeżeli nie będzie żadnych zasadniczych zmian 
i sytuacja w kraju odnośnie epidemii będzie się normowała, to przyszłe posiedzenie Rady 
będzie zwoływała już w trybie stacjonarnym. Ponadto przypomniała o obowiązku 
przygotowania oświadczeń majątkowych. 
Innych spraw nie zgłoszono.  
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Ad. 14. Zamknięcie sesji.   
Wobec wyczerpania porządku obrad XXXVIII sesji o godz. 13:52 Przewodnicząca Rady 
zamknęła obrady online.   
 
Pełny przebieg obrad został zamieszczony na nośniku informatycznym i stanowi integralną 
część protokołu.   
 

Protokołowała                                                                      Przewodnicząca Rady Powiatu  

 

Agnieszka Jarocka                Monika Łępicka-Gij  


